
Besvarelse af spørgsmål nr. 2 (Alm. del), som Folke-
tinget - Sundhedsudvalget har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 5. oktober 2005

Spørgsmål 2: 
"Ministeren bedes oplyse, om der i tilsynsrapporter fra embedslæger i for-
bindelse med de såkaldte plejehjemstilsyn har været oplysninger om medi-
cinforbruget på de enkelte bosteder, der har givet anledning til yderligere." 
 
Svar:
Embedslægeinstitutionerne udfører en gang årligt et plejehjemstilsyn. Ple-
jehjemstilsynet omfatter ikke psykiatriske boenheder og er derfor ikke aktu-
elt i denne sammenhæng. 

Embedslægeinstitutionen for Københavns og Frederiksberg Kommuner har 
indledt en undersøgelse af de 83 dødsfald blandt 18-64-årige beboere på 
Københavns Kommunes bocentre i perioden 2000-2004.

Undersøgelsen har tre hovedformål. For det første at afdække hvorvidt der 
er sket fejl i behandlingen af de 83 dødsfald blandt 18-64-årige, der er regi-
streret på de omtalte bocentre. Undersøgelsen af de 83 dødsfald betragtes 
som tilsynssager med henblik på at undersøge, om der ved gennemlæs-
ning af dokumentationen opstår mistanke om, at behandlingen ikke har 
været i overensstemmelse med normen for sædvanlig anerkendt faglig 
standard. Denne del af undersøgelsen vil give svar på, om beboerne mod-
tog korrekt behandling eller ej. 

For det andet skal undersøgelsen afdække om procedurerne omkring 
håndteringen af dødsfaldene har været korrekt, herunder om gældende 
regler og instrukser er blevet fulgt. 

Endelig skal undersøgelsen vise, om der er en overdødelighed blandt be-
boerne på de psykiatriske bocentre i forhold til dødeligheden i en tilsvaren-
de baggrundsbefolkning.

Jeg henviser i øvrigt herom til min besvarelse af spørgsmål nr. 231 (Alm. 
del).
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